

Made in Canada — Take 2

The Ottawa Film Society continues to celebrate homegrown talent from the treasure trove of great Canadian movies.

Wednesdays at 7:30 p.m.

Canadian Museum of Nature Auditorium (Metcalf and McLeod)

Camilla - 1994/95 min. Deepa Mehta. With: Jessica Tandy, Bridget Fonda, Elias Koteas, Maury Chaykin, Hume Cronyn. A holiday for young couple, looking to put some sparkle back into their marriage, takes an unexpected turn when they meet up with exasperating Harold and his flamboyant mother, Camilla.

Requiem pour un beau sans-cœur - 1992/93 min. Robert Morin. With: Gildor Roy, Jean-Guy Bouchard, Brigitte Paquette, Sabrina Boudot. Sentenced to 25 years in prison, Régis Savoie escapes and intends to take full advantage of his stolen freedom and do just as he pleases.

Louis 19, le roi des ondes* - 1993/90 min. Michel Poulette. With: Martin Drainville, Agathe LaFontaine, Dominique Michel. He's young, single and ordinary until he wins the Big Star contest on channel 19 and Little Louis becomes Big Louis 19!

***Harmony Cats** - 1993/100 min. Sandy Wilson. With: Kim Coates, Jim Byrnes, Lisa Brokop. A classical violinist with the Vancouver Symphony, who loses his job, girlfriend and apartment, finds himself while touring the small towns of the B.C. interior with a motley crew of musicians.

Exotica - 1994/102 min. Atom Egoyan. With: Bruce Greenwood, Mia Kirshner, Don McKellar, Arsinée Khanjian, Elias Koteas. Set in a lush strip club, Exotica presents a fascinating study of human relationships, the perils of sexual love, the seduction of voyeurism and the ideology of the family.

Les portes tournantes - 1987/101 min. Francis Mankiewicz. With: Gabriel Arcand, Monique Spaziani, Miou-Miou. A jazz pianist, looking back on her life, records her memoirs which she sends to her artist son, whom she has not seen in years.

Une histoire inventée* - 1990/100 min. André Forcier. With: Jean Lapointe, Louise Marleau, Marc Messier, Charlotte Laurier. A trumpeter, on the downside, returns to Montreal and falls in love with the daughter of the woman who loves him in vain.

***Dance Me Outside** - 1994/87 min. Bruce McDonald. With: Ryan Black, Adam Beach, Jennifer Podemski, Michael Greyyes, Lisa Lacroix. Love, politics, murder and magic come together through the events of two weekends — one year apart.

Double Happiness - 1994/100 min. Mina Shum. With: Sandra Oh, Stephen Chang, Alannah Ong, Frances You, Callum Rennie. Aspiring actress Jade Li, strives to be a good Chinese daughter while suffering the burning need to assert herself as a modern Western woman.

Les noces de papier - 1989/95 min. Michel Brault. With: Geneviève Bujold, Manuel Aranguiz, Dorothée Berryman, Monique Lepage. Conscious of imprisonment that awaits him if he returns to his own country, a Chilean refugee, whose visitor's permit has expired, enters into a marriage of convenience.

Les Amoureuses* - 1992/99 min. Johanne Prigent. With: Louise Portal, Léa-Marie Cantin, Kenneth Welsh. On the verge of their forties, two women grapple with the changes of love affairs.

***Perfectly Normal** - 1990/110 min. Yves Simoneau. With: Robbie Coltrane, Michael Riley, Deborah Duchene, Kenneth Welsh. A great chef with a shady past and a love for opera teams up with a brewery worker who drives a cab and likes to play hockey.

The Grey Fox - 1982/92 min. Philip Borsos. With: Richard Farnsworth, Jackie Burroughs, Wayne Robson, Ken Pogue. After 33 years in prison, a stage coach robber is released into a strange new world; rather than retire he begins holding up locomotives.

Gina - 1979/115 min. Denys Arcand. With: Céline Lomez. A stripper becomes involved with a politically-motivated film crew in a small town in Quebec.

La Florida* - 1992/115 min. Georges Mihalka. With: Rémy Girard, Pauline Lapointe, Yvan Canuel. The L'Espérance family leaves the harsh Quebec winters to become proprietors of a motel in the Sunshine State.

***When Night Is Falling** - 1995/94 min. Patricia Rozema. With: Pascale Bussièrès, Henry Czerny, Rachel Crawford, David Fox. A woman teaching at a Christian college discovers an erotic attraction to a lesbian performance artist.

Beautiful Dreamers - 1990/108 min. John Kent Harrison. With: Rip Torn, Colm Feore, Sheila McCarthy. London, Ontario, 1880. A superintendent of the insane asylum who despairs of the methods of treatment, meets the poet, Walt Whitman, who radically changes his life, that of his wife and patients.

Sous les draps, les étoiles - 1990/85 min. Jean-Pierre Gariépy. With: Guy Thauvette, Marie-Josée Gauthier, Joseph Cazalet, Marcel Sabourin. Coming together in a period of transition, a man just home from abroad and a woman about to embark on a journey start a passionate, tender and all-consuming love affair.

* In French with English subtitles.

OTTAWA FILM SOCIETY - CINÉ-CLUB D'OTTAWA

Programme 1995-1996

Du Canada — Bis

Le Ciné-club d'Ottawa continue de célébrer les artistes canadiens du 7^{ème} art — des trésors cachés du cinéma canadien!

Les mercredis à 19h30

Auditorium du Musée canadien de la nature (rues Metcalfe et McLeod)

September
20
septembre

Camilla - 1994/95 min. Deepa Mehta. Int. : Jessica Tandy, Bridget Fonda, Elias Koteas, Maury Chaykin, Hume Cronyn. Pour un jeune couple désireux de remettre un peu de flamme dans son mariage, les vacances sont pleines d'imprévus, quand apparaissent l'exaspérant Harold et sa mère enthousiaste, Camilla.

Requiem pour un beau sans-cœur - 1992/93 min. Robert Morin. Int. : Gildor Roy, Jean-Guy Bouchard, Brigitte Paquette, Sabrina Boudot. Condamné à 25 ans de prison, Régis Savoie s'évade et désire profiter pleinement de sa liberté retrouvée, et faire tout ce qu'il veut.

October
18
octobre

Louis 19, le roi des ondes* - 1993/90 min. Michel Poulette. Int. : Martin Drainville, Agathe LaFontaine, Dominique Michel. Louis John, modeste vendeur d'appareils audio-visuels, gagne le concours "Big Star" organisé par la chaîne 19. La prime: sa vie quotidienne sera diffusée en direct!

***Harmony Cats** - 1993/100 min. Sandy Wilson. Int. : Kim Coates, Jim Byrnes, Lisa Brokop. Un violoniste classique du Vancouver Symphony perd son travail, son amie et son appartement, et part faire une tournée des petites villes de Colombie-Britannique avec une troupe de musiciens.

November
15
novembre

Exotica - 1994/102 min. Atom Egoyan. Int. : Bruce Greenwood, Mia Kirshner, Don McKellar, Arsinée Khanjian, Elias Koteas. Tourné dans un club de strip tease, Exotica présente une étude fascinante des relations humaines, des périls de l'amour sexuel, de la séduction du voyeurisme et de l'idéologie de la famille.

Les portes tournantes - 1987/101 min. Francis Mankiewicz. Int. : Gabriel Arcand, Monique Spaziani, Miou-Miou. Par le biais d'un journal intime, un homme d'âge mûr revoit la carrière de sa mère comme pianiste accompagnatrice de films muets.

December
13
décembre

Une histoire inventée* - 1990/100 min. André Forcier. Int. : Jean Lapointe, Louise Marleau, Marc Messier, Charlotte Laurier. Un joueur de trompette vieillissant retourne à Montréal et tombe amoureux de la fille de la femme qui l'aime sans espoir.

***Dance Me Outside** - 1994/87 min. Bruce McDonald. Int. : Ryan Black, Adam Beach, Jennifer Podemski, Michael Greyyes, Lisa Lacroix. Amour, politique, meurtre et magie se combinent lors de deux fins de semaines - à un an de distance.

January
17
janvier

Double Happiness - 1994/100 min. Mina Shum. Int. : Sandra Oh, Stephen Chang, Alannah Ong, Frances You, Callum Rennie. L'actrice débutante Jade Li s'efforce d'être une bonne fille chinoise tout en éprouvant le besoin de s'affirmer comme femme occidentale moderne.

Les noces de papier - 1989/95 min. Michel Brault. Int. : Geneviève Bujold, Manuel Aranguiz, Dorothée Berryman, Monique Lepage. Conscient de l'emprisonnement qui l'attend s'il retourne dans son pays, un réfugié chilien dont le visa a expiré fait un mariage blanc.

February
14
février

Les Amoureuses* - 1992/99 min. Johanne Prigent. Int. : Louise Portal, Léa-Marie Cantin, Kenneth Welsh. Deux amies à l'aube de la quarantaine se posent beaucoup de questions d'ordre affectif. Regard plein de tendresse sur deux histoires d'amour en parallèle.

***Perfectly Normal** - 1990/110 min. Yves Simoneau. Int. : Robbie Coltrane, Michael Riley, Deborah Duchene, Kenneth Welsh. Un grand cuisinier qui a un passé douteux et l'amour de l'opéra s'associe à un ouvrier qui conduit un taxi et aime jouer au hockey.

March
13
mars

The Grey Fox - 1982/92 min. Philip Borsos. Int. : Richard Farnsworth, Jackie Burroughs, Wayne Robson, Ken Pogue. Après 33 ans de prison, un voleur de diligences est libéré dans un monde étrange; plutôt que prendre sa retraite, il commence à s'attaquer aux locomotives.

Gina - 1979/115 min. Denys Arcand. Int. : Céline Lomez. Une strip-teaseuse s'engage dans une équipe de cinéastes politiquement engagés dans une petite ville du Québec.

April
17
avril

La Florida* - 1992/115 min. Georges Mihalka. Int. : Rémy Girard, Pauline Lapointe, Yvan Canuel. La famille L'Espérance quitte les durs hivers du Québec pour devenir propriétaire d'un motel en Floride.

***When Night Is Falling** - 1995/94 min. Patricia Rozema. Int. : Pascale Bussièrès, Henry Czerny, Rachel Crawford, David Fox. Une femme qui enseigne dans un collège catholique tombe amoureuse d'un artiste lesbienne.

May
8
mai

Beautiful Dreamers - 1990/108 min. John Kent Harrison. Int. : Rip Torn, Colm Feore, Sheila McCarthy. Un directeur d'asile psychiatrique qui se désespère à cause des méthodes de traitement, rencontre un poète, Walt Whitman, qui change totalement sa vie, ainsi que celle de sa femme et de ses patients.

Sous les draps, les étoiles - 1990/85 min. Jean-Pierre Gariépy. Int. : Guy Thauvette, Marie-Josée Gauthier, Joseph Cazalet, Marcel Sabourin. Dans une période de transition, un homme qui revient de voyage et une femme qui va partir en voyage ont une histoire d'amour passionnée, tendre et enflammée.

* En français avec sous-titres anglais.